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Foto: Naturvernforbundet Hordaland.

2023 var et år med rydding i fokus. Frivillige har tatt i et tak over hele gamlefylket og 
bidratt til en renere Vestlandsnatur. Kunnskapsdeling er noe vi setter høyt, og i år har 
vi lansert pilotsesongen av NaturVest-podden. Slik har vi nådd enda bredere ut med 
budskapet om redusert plastforbruk og forsøpling. 
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Prosjektaktiviteter

I regi av Naturvernforbundet 
Hordaland og våre lokallag har 
det til sammen blitt ryddet 1233 
kg avfall i 2023. 570 mennesker 
har plukket plast fordelt over 
16 aksjoner. Til sammen blir 
det 2249 timer med rydding 
på dugnad (frivilligtimer)! 
Vestlandsnaturen blir litt renere 
takket være alle frivillige - tusen 
takk! Flere av aksjonene har vært 
samarbeid gjennom Studentenes 
Ryddeaksjon, Plastpatruljen, 
Rein Hardangerfjord og Plastic 
Whale Heritage-alliansen. Vi får 
til mer når vi tar i et tak sammen!

Holdningsskapende rydding 

Fyllingsdalen VGS gjennomførte nærområderydding langs vann og vassdrag.

Voss Naturvernlag arrangerte ryddeaksjon på Evanger.
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Med tillatelse fra Forsvaret ble det ryddet i militært øvingsområde under 
strandryddeuken. Foto: Knut Espelid

Deltakere på Passion for Ocean-sommerleir undersøker funn under strandrydding. 
Foto: Ingvild Sundal Joys for Naturvernforbundet Hordaland (NVH)
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450 ungdommer har fått lære 
mer om plast, hav, bærekraft og 
personlig engasjement gjennom 
6 foredrag/seminarer. Vi har 
rettet fokus mot plastrydding og 
de store ryddedugnadene i det 
månedlige nyhetsbrevet (245 
abonnenter), i sosiale medier, på 
stand på Bergen Storsenter sin 
Miljøuke, og langs bryggekanten 
under One Ocean Week (Havuken 
i Bergen). 

Sammen med prosjektet 
vårt «Bevaring gjennom 
skjøtsel» arrangerte vi 
dugnadslederkurs med 
opplæring, erfaringsutveksling, 
og førstehjelpskurs for 7 
dugnadsledere. 

Sommeren kom og på Passion 
For Ocean-festivalen sydde 
lærenemme deltakere 30 
fruktnett av gjenbrukstekstil; 
det blir mange plastposer spart i 
fruktdisken fremover! 

Under Gjenbruksuken i Bergen 
holdt vi frokostmøtet «Hva gjør 
vi med plasten?», 30 stykker 
deltok, og vi fikk gode samtaler 
om regelendringer som er på 
vei fra EU, og hvordan vi skal 
nå de nye målsetningene for 
utsortering her hos oss. Vi fikk 
også trukket frem et godt lokalt 
eksempel på plastredusksjon fra 
Q-meieriene. 

På juleverksted laget 30 
deltakere plastfri julepynt og 
gaver av gjenbruksmaterialer og 
invaderende arter. 

2023 var året da plastjakten.
no opphørte til fordel for 
Naturvernforbundets splitter nye 
nettsider. Her har vi bygget opp 

Kunnskapsdeling

Vi holdt innledningen «Gjør vi nok for havet?» for 150 ungdommer på Statsraad 
Lehmkuhl under Havuken i Bergen. Foto: Helene Sandsten for Framtidshavet

Paneldebatt med fagrådgiver i Naturvernforbundet Joakim Gulliksen og Toralf Igesund 
fra BIR under frokostmøtet «Hva gjør vi med plasten?». Foto: Mona Maria Løberg for 
NVH.

I NaturVest-poddens første to episoder 
snakker vi om hva vi har gjort med 
avfallet før, hva vi gjør med det nå, og 
hvordan vi skal få det inn i et sirkulært 
system for fremtiden. Tilgjengelig på 
Spotify og flere andre steder hvor du 
strømmer podkast.

temasidene og skrevet artiklene; 
«Bomullsnett vs. Plastpose», 
«Slik lager du ryddeaksjon på 
ditt studiested!», «Bossets 
historie», og «Tingene og 
søpla». I sosiale medier har 
vi hatt to hovedkampanjer; 
«Studentenes ryddeaksjon» og 
«Gode alternativer til plast». Vi 
lanserte podkast! Pilotsesongen 
av NaturVest-podden inneholdt 
to episoder, «Bossets historie», 
og «Tingene og søpla». Per 
30.01.2023 har episodene 61 
avspillinger samlet, og podkasten 
har 18 følgere. 
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I tillegg til ryddesamarbeid 
deltok vi under Hold Norge 
Rent-konferansen, og på digitale 
møter i Forum Landbruksplast. 
I Naturvernforbundets 
Plastnettverk har vi 
hatt månedlig digital 
kunnskapsutveksling. En fysisk 
samling i Oslo i oktober samlet 
ansatte fra flere fylkeslag for å 
lære mer om Norges- og EUs 
avfallsregelverk, og besøke 
ROAFs ettersorteringsanlegg. 

Samarbeid og nettverk 

Påvirkningsarbeid

Vi hadde møte med Byråd for 
barnehage, skole og idrett Linn 
Katrin Pilskog (Ap) om temaene 
plastbruk i barnehager, og 
bemanningssituasjonen som 
hindrer gode bærekraftsrutiner, 
fotballbaneplast og falldekke, 
og bruk av engangs på 

idrettsarrangementer. Vi 
hadde også et møte med 
klimaetaten om status på 
Bergen Kommunes planer for 
plast, og mulighet for felles 
utrulling av veiledningsheftene 
Plast- og giftfri barnehager i 
Bergen. Under Havuken deltok 

vi på Rundebordskonferansen 
North Sea Scenarios – a joint 
action against plastic pollution 
med skotske og norske 
miljøvernorganisasjoner og 
politikere. 

Naturvernforbundets plastnettverk lærte mer om ettersortering i Norge. 
Foto: Mona Maria Løberg for NVH.

Media

Vi hadde tre mediesaker: 

Så mye veide bosset etter ryddesjauen (Sydvesten, 27.08.2023) 
Topp innsats for en Rein Hardangerfjord (UiB, 19.09.2023)
Barn bør slippe å leke på miljøgifter og tungmetaller (Bymag, 28.03.2023)

https://www.sydvesten.no/sa-mye-veide-bosset-etter-ryddesjauen/s/5-154-5883
https://www.uib.no/plast/164889/topp-innsats-en-rein-hardangerfjord
https://bymag.no/2023/03/mener-barn-bor-slippe-leke-pa-miljogifter-og-tungmetaller
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I årets prosjekt har vi fått 
merke at det kreves en del 
rekognosering av ryddesteder 
i forkant av aksjoner. 
Ryddesteder langs kysten som 
er lett tilgjengelig for mange 
mennesker ryddes gjerne 
såpass jevnlig at det ikke er 
de største mengdene avfall vi 
finner. Et større arbeid med å 
kartlegge ryddesteder og hvilken 
målgruppe av frivillige de er 
egnet for burde gjennomføres i 
fylket i årene fremover. 

Evaluering

Takk!
Vi vil takke Handelens Miljøfond, 
Bergen kommune, MARFO via 
Norges Naturvernforbund, 
og Vestland fylkeskommune 
for støtten som gjorde 
prosjektarbeidet mulig.


